
Protokół nr XXXVII/09

                  z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 17 listopada 2009 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie w godz. od 9.30 do 13.10.

W sesji wzięło udział 13 radnych, sołtysi (listy – w załączeniu), Starosta Buski, pan 
Jerzy Kolarz, Wójt Gminy oraz pracownicy Urzędu.

Otwarcia XXXVII sesji oraz powitania wszystkich uczestników dokonała 
przewodnicząca obrad, pani Renata Boksa.

Następnie na wniosek Przewodniczącego Rady Gminy jednogłośnie wprowadzono do 
porządku obrad punkt 18 w brzmieniu: „podjęcie uchwały w sprawie zmian
w regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie gminy Gnojno”.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i powitanie uczestników.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.
5. Analiza wydruków księgowań za m-c wrzesień i październik 2009 r.
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2008/2009.
7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych radnych za 2008 rok.
8. Informacja Wójta Gminy Gnojno o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

pracowników za rok 2008.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 2009 r.
10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego.
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.
12. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości oraz w 

podatku od środków transportowych.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Gnojno.
      15. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty za dostarczaną energię cieplną wytwarzaną
            przez kotłownie jednostek organizacyjnych gminy.
16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do projektu inwestycyjnego pod nazwą

„e-świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej Województwa
Świętokrzyskiego” i zabezpieczenia wkładu własnego.

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do projektu inwestycyjnego pod nazwą
„e-świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST” i zabezpieczenia
wkładu własnego.
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18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w regulaminie udzielania pomocy materialnej
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Gnojno.

      19. Sprawa zakupu działki pod oczyszczalnię.
      20. Zapytania i wolne wnioski.
      21. Zakończenie sesji.

Porządek obrad w przedstawionej wersji został przyjęty przez radnych jednogłośnie.

Przewodnicząca obrad poinformowała Wysoką Radę, iż w sesji weźmie udział przedstawiciel 
spółki Polska Giełda Pracy (z siedzibę w Staszowie), który przedstawi ofertę szkoleniową dla 
osób ubezpieczonych w KRUS, zainteresowanych bezpłatnymi szkoleniami.
Projekt skierowany jest przede wszystkim do rolników zamierzających podjąć zatrudnienie 
poza rolnictwem.

            Zanim przystąpiono do realizacji poszczególnych punktów porządku obrad – głos 
zabrał Starosta Buski, pan Jerzy Kolarz; stwierdził m.inn.:
„ ponieważ w roku 2010, z powodu kryzysu ekonomicznego, nie otrzymamy środków z 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, jak zresztą 80% gmin wiejskich, aby 
zrealizować zaplanowane inwestycje – zwracamy się do rad gmin o partycypowanie w 
kosztach.
W związku z powyższym chciałbym zaapelować do Wysokiej Rady o wyasygnowanie 
środków, z waszego budżetu, w wysokości 50.000 zł na remont drogi powiatowej, o długości 
2.100 m,  Maciejowice-Ruda (na tę inwestycję nie otrzymamy dofinansowania z budżetu 
Wojewody).Powiat zaangażuje w ten projekt około 400.000 zł.
Następna sprawa: co roku przeznaczamy pieniądze z Powiatowego Funduszu Ochrony 
Środowiska na utylizację azbestu, z którym to problemem wszystkie gminy muszą się 
definitywnie uporać do roku 2032.
Z uwagi na nasze ograniczone możliwości zwróciliśmy się do gmin (na piśmie), aby 
wystosowały wnioski o dotację na wymieniony cel do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Kielcach.
Gminy są zobowiązane do dysponowania 20% udziałem; jeśli wniosek będzie opiewał na 
kwotę 100.000 zł – 80% tej kwoty dofinansuje województwo, 10% - powiat, a brakujące 10% 
- dołoży gmina.
Załóżmy, ze kilka gmin przystąpi do tego projektu – wówczas zutylizujemy azbest na 
naprawdę szeroką skalę i za duże pieniądze.
Nie chciałbym zabierać czasu, ale sami państwo widzicie, że na terenie gminy Gnojno gros 
inwestycji jest realizowanych przy znacznym udziale środków powiatowych, o co zaczynają 
mieć pretensje pozostali radni. I nie ma co ukrywać, że waszemu radnemu coraz trudniej jest 
się starać o dodatkowe środki, ponieważ podczas całej kadencji Rada Gminy nie dołożyła do 
realizowanych inwestycji, i to nie tylko dróg, żadnych środków finansowych.
Mimo, że państwa budżet jest skromny - zawsze można znaleźć jakieś rezerwy i pozyskać 
dodatkowe środki z Urzędu Marszałkowskiego w ramach tzw. „małych grantów”, czy innych
programów operacyjnych.
Apeluję przede wszystkim do sołtysów o aktywizację i występowanie z wnioskami o te 
środki. Naprawdę warto aplikować, bo Marszałek jeszcze nikomu nie odmówił, jeśli wniosek 
jest dobrze przygotowany.
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Sami państwo wiecie, ze gmina Gnojno złożyła niewiele wniosków i wypada w tej materii 
nader skromnie na tle innych samorządów w powiecie buskim i województwie.
Na potwierdzenie tego, że na inwestycje na waszym terenie przeznaczamy naprawdę pokaźne 
sumy powiem, ze droga Skadla - Bronina będzie nas kosztować 18 mln. zł, przy 12-
milionowym, całorocznym, budżecie gminy Gnojno; tę inwestycję zamierzamy zrealizować 
w przeciągu 2 lat.
Dom Pomocy Społecznej kosztuje nas 3 mln. złotych; wnioski, które zostały złożone na 
dalszą modernizację warsztatów terapii zajęciowej i pralni, też opiewają na kwotę 3 mln zł.
Chciałbym również przypomnieć, ze byłem inicjatorem wdrożenia projektu instalacji 
odnawialnych źródeł energii, czyli solarów i pozyskaniu na ten cel środków zewnętrznych.
Teraz proszę o dopilnowanie, aby wszyscy beneficjenci zostali poinformowani o procedurze 
z odpowiednim wyprzedzeniem i we właściwy sposób.
Koszt montażu jednego urządzenia będzie oscylował w granicach od 3 do 4 tyś. zł; kwota ta
zostanie rozłożona na raty.
Z cała mocą chcę podkreślić, że szwajcarzy są bardzo skrupulatni i osoby, które nie wpłacą w 
określonym terminie wymaganej kwoty i nie złożą pisemnej deklaracji – nie będą miały 
założonych solarów.
Jest to ogromna inwestycja, za ponad 100 milionów zł, obejmująca swoim zasięgiem 8 tyś. 
gospodarstw domowych powiatu buskiego i pińczowskiego.
Realizacja projektu rozpocznie się w 2010 roku.
A teraz proszę o pytania, na które postaram się udzielić odpowiedzi. Na te, na które nie uda 
mi się odpowiedzieć od razu – udzielę odpowiedzi na piśmie”.

Pytania i odpowiedzi:

- radna Maria Jabłońska – panie starosto! Jest mi przykro, że akurat na odcinek drogi 
  Maciejowice – Ruda zabraknie pieniędzy, podczas gdy inne odcinki dróg będą
  remontowane. Droga jest zdewastowana, a w wyrwach – stoi woda.
  Kolejnym utrudnieniem dla użytkowników jezdni są zwisające nad drogą gałęzie,
  szczególnie niebezpieczne po obfitych opadach śniegu. Wydaje mi się, że ich usunięcie
  leży w gestii Powiatowego Zarządu Dróg. Prosiłabym o zajęcie się tą sprawą.
  Podobnie wygląda sprawa poboczy; powinny być doprowadzone do takiego stanu, aby
  woda nie stała w pasie drogowym, tylko swobodnie z niego spływała.

- p. Jerzy Kolarz – pamięć ludzka jest zawodna, ale na terenie gminy Gnojno 60% dróg
  ma nową nawierzchnię i co nie jest bez znaczenia – zostały wybudowane w czasie, 
  kiedy powstał powiat.
  Ja nigdy nie ingeruję w to, który odcinek drogi ma być modernizowany. Decyzja o wyborze
  konkretnego odcinka drogi należy zawsze do radnego z danego terenu.
  Zakres inwestycji drogowych będzie ograniczony z uwagi na znacznie mniejsze środki,
  jakimi będziemy dysponować w przyszłym roku. Niestety, zarówno my, jak i państwo,
  nie otrzymamy pieniędzy z zewnątrz, mimo złożonych wniosków. Dlatego będziemy
  zmuszeni realizować inwestycje za środki z własnego budżetu.
  I jeszcze jedno: my oprócz nawierzchni asfaltowej robimy również pobocza, natomiast
  wykonanie zjazdów i wjazdów leży w gestii właścicieli posesji. Jakość wykonania tych
  ostatnich pozostawia wiele do życzenia, bo użyto np. kręgów betonowych o zbyt małej
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  średnicy.
  Wracając do meritum – przedmiotowa droga będzie zrobiona w całości pod warunkiem, 
  że gmina Gnojno dołoży 50.000 zł.
  Przetarg zostanie ogłoszony w m-cu lutym lub marcu 2010 roku.
  Drzewa przy drogach powiatowych są wycinane sukcesywnie, a opady śniegu, o których
  pani wspominała, dotyczyły drzew rosnących zarówno przy drogach gminnych,
  wojewódzkich, jak i krajowych.
  W związku z tym apeluję do rolników o składanie wniosków do Starostwa Powiatowego
  o wycinkę drzew.
  Drewno stanowi własność powiatu buskiego, bo drzewa rosną w pasie drogowym, ale
  jeśli rolnik zdecyduje się na ich wycięcie we własnym zakresie – drewno stanie się
  jego własnością.
  Podobnie rzecz się ma z czyszczeniem rowów. Niektórzy właściciele działek nie robili
  tego od kilku lat, a przecież to należy do ich kompetencji. W jakim stanie znajdują się
  rowy - każdy może się naocznie przekonać.
 
- radna Maria Jabłońska – nie rozumiemy się panie starosto. Mnie nie chodzi o topole,
  tylko o drzewa rosnące na działkach rolników. Kto ma ścinać te gałęzie, które zwisają
  nad jezdnią?

- starosta buski – zgodnie z zapisami KC, jeśli drzewo rośnie poza pasem drogowym –
  obcinanie gałęzi należy do kompetencji właściciela.

- radna Maria Jabłońska – rozmawiałam w tej sprawie z Nadleśnictwem i uzyskałam
  informację, że odpowiednie władze mogą zlecić właścicielowi drzewa obcięcie gałęzi.

- starosta buski – po uprzednim dwukrotnym zawiadomieniu strony na piśmie.

- radny Tomasz Pasternak – czy w tym roku można jeszcze składać wnioski o utylizację
  eternitu?

- p. Jerzy Kolarz – jeżeli gmina nie przystąpi do programu - mieszkańcy nie uzyskają 
  dofinansowania na utylizację eternitu. W m-cu październiku wystąpiłem z odnośnym 
  pismem w tej sprawie, ale póki co gmina Gnojno nie złożyła jeszcze stosownej
  deklaracji w tym zakresie.

- Wójt Gminy – na samym początku odniosę się do stwierdzenia pana starosty, 
   że gmina Gnojno przez ostatnie 4 lata nie uczestniczyła we współfinansowaniu
   budowy dróg powiatowych, realizowanych na naszym terenie.
   Stało się tak między innymi dlatego, że podczas wcześniejszych rozmów otrzymaliśmy
   jednoznaczną informację, że to Rada Powiatu decyduje o tym, które odcinki dróg będą
   modernizowane. W związku z tym my robiliśmy swoje drogi na naszym terenie, a powiat –
   swoje.
   Poza tym nie stać nas było na partycypowanie w kosztach budowy dróg, ponieważ
   realizowaliśmy własne, strategiczne dla gminy, inwestycje, takie jak: budowa sieci
   wodociągowej. Na dzień dzisiejszy jeszcze tylko 4 miejscowości nie mają bieżącej wody.
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   Co do kwestii pozyskiwania środków zewnętrznych; aby wystąpić z wnioskiem
   o dofinansowanie zadania – musimy mieć odpowiednie zabezpieczenie kwotowe
   w naszym budżecie, a budowa samej tylko sali gimnastycznej przy Gimnazjum w Gnojnie
   kosztowała nas 2,5 mln zł.
   Na budowę, remonty i modernizację dróg gminnych staramy się pozyskiwać środki
   z wszelkich możliwych źródeł, a możliwości finansowe naszej gminy są, jakie są.
   Nie ma na naszym terenie dużych zakładów pracy, zatrudniających powyżej 10 osób,
   oprócz DPS. Mamy nadzieję, że wkrótce zostanie uruchomiona produkcja biomasy
   na terenie bazy po byłej GS „SCh”; wtedy kilka osób znalazłoby pracę, ale podczas
   uruchamiania produkcji nie ma co liczyć na duże wpływy do budżetu.
   Mimo to chciałbym złożyć deklarację, iż postaramy się znaleźć w budżecie pieniądze
   na remont drogi Maciejowice – Ruda.

- Przewodniczący Rady Gminy – do kiedy musimy złożyć deklarację?

- starosta buski – do końca stycznia 2010 roku musimy uchwalić budżet na nowy rok,
  w związku z czym jest to termin wiążący zarówno dla nas, jak i dla państwa.
  Krótko mówiąc do tego czasu musimy zawrzeć stosowne porozumienie z waszą gminą
  w przedmiotowej kwestii.
  Odnosząc się natomiast to tego, co pan Wójt mówił odnośnie decydowania o tym, gdzie
  ma być budowany nowy odcinek drogi – to nie jest tak do końca.
  Jeżeli gmina uczestniczy w dofinansowaniu inwestycji staramy się tak prowadzić
  rozmowy z naszymi radnymi, aby wójtowie byli z ich wyników zadowoleni.

- Wójt Gminy – o tym, gdzie mają być realizowane inwestycje drogowe – decydują radni.

- starosta buski – tak jest w istocie, ale umiejętność rozmawiania z radnymi doprowadza
  do tego, że robimy to, co wspólnie ustalimy.

- Wójt Gminy – i tutaj muszę zwrócić uwagę na dość istotny niuans; było nam trochę
   przykro, ze starostwo powiatowe w Busku nie dołożyło nic do projektu przebudowy
   drogi wojewódzkiej Chmielnik – Staszów, podczas gdy zarówno starostwo kieleckie, jak 
   i staszowskie partycypowało w kosztach. A z mojej wiedzy wynika, że uczestniczycie
   w projekcie przebudowy innej drogi wojewódzkiej Busko – Kraków.
   Wracając do tematów poruszanych w czasie naszej dyskusji – chcę jeszcze raz 
   podkreślić, że rozpatrzymy obydwie propozycje pana starosty; tę dot. drogi, jak i utylizacji
   azbestu.

- starosta buski – najpierw trzeba uchwalić gminny plan gospodarki odpadami, zgodny
  z planem powiatowym i wojewódzkim, a następnie złożyć wniosek o dofinansowanie
  do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska.

- Wójt Gminy – przeciętnego mieszkańca, zainteresowanego skądinąd utylizacją azbestu,
  odstrasza skomplikowana procedura, dlatego podejmują się zdjęcia eternitu we własnym
  zakresie.
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- starosta buski – inwentaryzacja azbestu na terenie gminy Gnojno została zrobiona,
  dlatego też mamy wiedzę kto miał, bądź ma, dach kryty eternitem.
  W chwili, kiedy przyjdzie komisja i zada pytanie statystycznemu Kowalskiemu, co
  zrobił z eternitem – zacznie się problem, a trzeba wam wiedzieć, że kary są niebagatelne.
  Pokrywamy 100% kosztów utylizacji, natomiast pieniądze na nowy dach każdy musi
  wyłożyć z własnej kieszeni.

- Wójt Gminy – na ten moment nie ma pieniędzy w budżecie na te przedsięwzięcia, ale
  wspólnie z radnymi zrobimy wszystko, aby je znaleźć.

- starosta buski - bardzo dziękuję za tę deklarację.

- radny Tomasz Pasternak – z tego, co pan starosta powiedział zrozumiałem, że nasza
  gmina nie ma co liczyć na pieniądze na utylizację azbestu.

- starosta buski – pisząc pismo, o którym wspominałem, chciałem zmusić poniekąd
  samorządy gminne do działania, a tym samym zutylizować azbest na szeroką skalę
  i to za środki zewnętrzne.
  Mówię o tym nie bez kozery, ponieważ jako powiat zajmujemy w rankingach krajowych
  bardzo wysokie lokaty, jeśli chodzi o pozyskiwanie środków z zewnątrz (na potwierdzenie
  swoich słów pan starosta zacytował dane z miesięcznika WSPÓLNOTA).
  Realizację inwestycji, na które nie uda mi się w danym roku pozyskać środków
  zewnętrznych, odkładam na później.
  W planach mamy dalszą rozbudowę obiektów, znajdujących się na terenie Domu
  Pomocy Społecznej (zamierzamy m.inn. odnowić pałac), gdzie docelowo ma  pracować
  70 osób.
  W ostatnich latach powiat buski bardzo dużo zainwestował w gminę Gnojno (riposta
  do stwierdzenia radnego Tomasza Pasternaka, że ten, kto przyjeżdża w gości – przywozi
  prezent, które miało być tylko żartem).
  I jest to zasługa zarówno waszego radnego, Stanisława Klimczaka, jak i pozostałych
  radnych powiatowych.

- radny Wincenty Krawczyk – a czy nie jest prezentem to, że na terenie gminy Gnojno
  zawsze wygrywa PSL?

- starosta buski – nie podnoszę tego wątku, bo w swoich uczuciach jestem stały, ale na
  szczeblu lokalnym tak jest. I dlatego działacze PSL starają się jak najwięcej zrobić
  dla środowiska wiejskiego.

10 -MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH.

             Zgodnie z wcześniejszą zapowiedzią przewodniczącej obrad – po przerwie głos 
zabrał pan Dariusz Szczepaniak, reprezentujący firmę z siedzibą w Lublinie, i zapoznał 
zebranych z ofertą bezpłatnych szkoleń dla osób ubezpieczonych w KRUS czyli rolników, 
zamierzających podjąć zatrudnienie poza rolnictwem oraz domowników rolnika (oferta – w 
załączeniu).
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Szkolenia będą organizowane w Staszowie przez Polską Giełdę Pracy, sp. z o.o.
Projekt jest współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego, a realizowany na podstawie umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy 
w Kielcach, pełniącym rolę Instytucji Pośredniczącej 2 stopnia w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.
W ramach projektu będą organizowane 120-godzinne szkolenia (dot. jednego kierunku), 
trwające około m-ca.
Założeniem projektu jest, aby jak największa liczba osób znalazła zatrudnienie w sektorach 
poza rolnictwem.
Oferta obejmuje swoim zakresem następujące kierunki szkoleń, które wynikają ze struktury i 
specyfiki województwa świętokrzyskiego (teren typowo rolniczy):
· sprzedawca z obsługą kas fiskalnych
· barman – kelner z nauką podstaw języka obcego
· księgowość komputerowa
· pracownik administracyjno – biurowy
· recepcjonista
· kierowca kat. C
· handlowiec z prawem jazdy kat. B.
Aktualnie oferta nie obejmuje kursu na kierowcę kat C i B, ze względu na ograniczoną liczbę 
miejsc. Mimo to można jeszcze złożyć formularz zgłoszeniowy i być na t.zw. liście 
rezerwowej.
Grupa szkoleniowa może liczyć max. od 12 – 15 osób na jeden kierunek; docelowo projekt 
zakłada przeszkolenie grupy 100 osób.
Rekrutacja będzie się odbywać sukcesywnie na poszczególne kierunki i trwać do końca 
marca 2010 roku, natomiast szkolenia mają być przeprowadzone do końca sierpnia.
Organizatorzy zapewniają uczestnikom szkoleń zwrot kosztów podróży do Staszowa 
(chyba, że szkolenie będzie się odbywać na miejscu) oraz poczęstunek.

Przebieg obrad:

Do punktu 2-go.

                  W punkcie drugim przewodnicząca obrad stwierdziła quorum, wystarczające do 
podejmowania prawomocnych uchwał.

Radny Sławomir Ramski opuścił salę obrad (bez uprzedniego powiadomienia 
przewodniczącej obrad) i nie brał udziału w głosowaniach nad poszczególnymi uchwałami..

Do punktu 3-go.
  
                    Zgodnie z wnioskiem Przewodniczącego Rady Gminy, pani Renaty Boksa 
jednogłośnie (głosowało 12 radnych) odstąpiono od czytania protokołu z poprzedniej sesji.
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Do punktu 4-go.

                   W tym punkcie porządku obrad Wójt Gminy, pan Zbigniew Janik przedstawił 
ustne sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym; stwierdził m.inn.:

- w najbliższym czasie zostanie zakończona i rozliczona tzw. „schetynówka” czyli droga
  łącząca Wiktorów z Zofiówką;

- termin zakończenia budowy drogi Kostera – Borzykowa uległ przesunięciu, ze względu
  na niesprzyjające warunki atmosferyczne; odbiór robót nastąpi w m-cu listopadzie br.;

- zakończono remont odcinka drogi dojazdowej do pól Zofiówka – Skadla; na te roboty
  Urząd otrzyma dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 20.000 zł;

- w związku z rozbieżnościami projektowymi, i wstrzymaniem prac przy budowie boiska
  szkolnego w Gnojnie, wystosowano pismo do Świętokrzyskiego Biura Rozwoju
  Regionalnego oraz do projektantów zadania, aby się odnieśli do uwag, zgłoszonych
  przez wykonawcę; realizacja inwestycji będzie kontynuowana w roku 2010;

- w dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa na wykonanie zadania: „utwardzenie 
  terenu przyszkolnego przy Gimnazjum w Gnojnie”; wpłynęły 3 oferty; przewidywany
  koszt robót – 180.000 zł;

- zakończono odbudowę figurki Chrystusa Frasobliwego; koszt robót - około 15.000 zł;

- dokończono budowę ogrodzenia terenu przyszkolnego w Gnojnie przy drodze
  wojewódzkiej i prostopadle do niej; wystąpiły drobne usterki, które w najbliższym
  czasie zostaną usunięte;

- ogłoszono nabór na stanowiska kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej; wpłynęły
  dwie oferty; obydwaj kandydaci nie spełniali warunku dot. stażu pracy;
  obecnie pełniącym obowiązki kierownika ZGK jest p. Józef Żmuda, z-ca Wójta Gminy;

- koparka, która została zakupiona dla ZGK, przepracowała do tej pory około 270
  motogodzin, z czego 200 – na potrzeby Urzędu Gminy (odmulanie rowów i inne
  niezbędne prace), a pozostałe godziny – na potrzeby własne (dane szacunkowe); w związku
  z tym zakup sprzętu jest w pełni uzasadniony (opinia Wójta).

Do punktu 5-go.

                    Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami – odstąpiono od czytania wydruków 
księgowań za m-c wrzesień i październik 2009 roku, stanowiących załącznik do niniejszego 
protokołu.

Pytania i odpowiedzi:
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- radny Piotr Terlecki – w wydrukach księgowań za okres, o którym mowa wyżej, występuje
  poz.: „diety komisji inwentaryzacyjnej”. Wiadomo, że komisja ma za zadanie 
  przeprowadzać spis z natury. Czy ta komisja, bo nie pamiętam, została powołana 
  doraźnie do wykonania konkretnej pracy, czy na stałe?

- Skarbnik Gminy – komisja inwentaryzacyjna nie jest komisją stałą, ale została powołana
  uchwałą Rady Gminy do przeprowadzenia inwentaryzacji, która jest niezbędna
  do komunalizacji mienia gminnego.

- radny Stanisław Wesołowski – mam pytanie odnośnie pozycji z 04 września 2009 r. –
  „fra nagrody dla rolników” – 1.750 zł. Zakupu jakich nagród ta pozycja dotyczy?

- Wójt Gminy – za tę kwotę zakupione zostały nagrody oraz dyplomy dla 5 wytypowanych
  rolników, którzy w sposób wzorowy prowadzą swoje gospodarstwa rolne, i wręczone
  podczas dożynek powiatowych w Stopnicy. Czynimy to rokrocznie, tak jak i pozostałe
  gminy.

- radny Piotr Terlecki – kto o tym decyduje? Pan Wójt, czy Komisja Rolnictwa?

- Wójt Gminy – nazwiska rolników uzgadniamy z Komisją Rolnictwa.

- radny Stanisław Wesołowski – kolejna pozycja z 20 października 2009 r. – talony – dożynki
  powiatowe – 4.900 zł.

- Wójt Gminy – talony zostały wręczone członkiniom zespołu śpiewaczego „Raczycanki”,
  który jest jedynym zespołem tego typu na terenie naszej gminy. Według mnie są to
  naprawdę niewielkie pieniądze, które przeznaczamy na działalność zespołu (w tym na 
  zakup strojów), podczas gdy inne gminy mają problem z dokonaniem wyboru, który zespół
  ma ich reprezentować na różnych uroczystościach. My mamy tylko jeden, więc musimy
  o niego dbać.

- radna Maria Jabłońska – jeśli jesteśmy przy tym temacie, prosiłabym Wysoką Radę
  o rozważenie możliwości zakupu przynajmniej dwóch mikrofonów dla naszego zespołu.

Do punktu 6-go.

                    Informację o stanie realizacji zadań oświatowych i wynikach sprawdzianu oraz 
egzaminu w szkołach podstawowych i gimnazjum za rok szkolny 2008/2009 przedstawiła 
Kierownik Gminnego Zespołu Obsługi Szkół, pani Stanisława Sikora (informacja – 
w załączeniu). 

Do punktu 7-go.

                    Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych Gminy 
Gnojno za 2008 rok stanowi załącznik do protokołu.
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Do punktu 8-go.

                   Informacja Wójta Gminy Gnojno o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 
za rok 2008, złożonych przez osoby zobowiązane do tego ustawą z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym – w załączeniu.

Do punktu 9-go.

                   Analizy projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w 2009 r. 
dokonała p. Skarbnik Gminy; poinformowała radnych o dokonanych przeniesieniach 
wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami, co wpływa na zmianę załączników 
do uchwały nr XXVIII/124/09 Rady Gminy Gnojno z dnia 5.02.2009 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Gnojno na 2009 rok.
Pani Skarbnik poinformowała ponadto, że w roku bieżącym nie zostanie przekazana w 
całości dotacja w kwocie 7.000 zł dla Państwowej Straży Pożarnej w Busku-Zdroju; gmina 
Gnojno w 2009 r. przekaże jedynie 700 zł.
„Za” podjęciem uchwały, o której mowa, głosowało 12 radnych (uchwała nr 
XXXVII/164/09 – w załączeniu).

15-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH.

 Do punktu 10, 11, 12, 13, 14, 15 i 16-go.

                     Protokół z posiedzenia 4 stałych Komisji Rady Gminy, odbytego w dniu 10 
listopada 2009 r., w trakcie którego zostały omówione i zaopiniowane uchwały około-
budżetowe, odczytał Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, radny 
Stanisław Wesołowski (protokół – w załączeniu).
Pani Skarbnik poinformowała, że jedyna zmiana, w stosunku do roku ubiegłego, dot. zał. nr 2 
do uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych, poz. trzy osie – powyżej 
40 ton. W roku 2008 stawka ta wynosiła 2.570 zł, w roku bieżącym stawka minimalna 
wynosi 2.576, 90 i została zaokrąglona do kwoty 2.577,00 zł.

Następnie odbyło się głosowanie jawne nad poszczególnymi projektami, w wyniku którego 
„za” podjęciem uchwał:

- nr XXXVII/165/09 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku
  rolnego,
- nr XXXVII/166/09 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,
- nr XXXVI/167/09 w sprawie stawek podatku od środków transportowych,
- nr XXXVII/168/09 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości oraz w podatku
  od środków transportowych,
- nr XXXVII/169/09 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę
  i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Gnojno,
- nr XXXVII/170/09 w sprawie opłaty za dostarczaną energie cieplną wytwarzaną
  przez kotłownie jednostek organizacyjnych gminy
głosowało 12 radnych.
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Uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Do punktu 16-go.

                      Wyjaśnień odnośnie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do Projektu pod 
nazwą „e-świętokrzyskie Budowa Systemu Informacji Przestrzennej Województwa 
Świętokrzyskiego” udzielił Sekretarz Gminy, p. Piotr Bębas.
Poinformował, iż wkład własny Gminy wyniesie 11.500 zł (kwota szacunkowa), natomiast 
koszty niekwalifikowane projektu będą stanowić kwotę 8.400 zł; całościowy koszt projektu – 
19.900 zł.
Po powyższej informacji przewodnicząca obrad poddała projekt uchwały pod głosowanie, w 
wyniku którego:

- „za” głosowało – 12  radnych,
- „przeciw” – 0,
- „wstrzymało się” – 0.

Uchwała nr XXXVII/171/09 – w załączeniu.

Do punktu 17-go.

                      Gmina Gnojno zamierza przystąpić do Projektu inwestycyjnego pod nazwą „e-
świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej JST”.
Projekt ma na celu likwidację problemów, związanych ze zbyt długą drogą komunikacji
i wymiany informacji pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego oraz między 
obywatelami a urzędem i pozwoli, w przyszłości, na załatwianie spraw urzędowych drogą 
elektroniczną.
Wkład własny Gminy wraz z kosztami niekwalifikowanymi projektu  stanowi kwotę
70.264 zł.
Objaśnień do projektu uchwały, o której mowa, udzielił Sekretarz Gminy.
W wyniku głosowania jawnego, „za” podjęciem uchwały nr XXXVII/172/09, będącej 
załącznikiem do protokołu, głosowało 12 radnych.

Do punktu 18-go.

                      W punkcie 18-tym Pani Stanisława Sikora, Kierownik GZOS zapoznała 
zebranych z projektem uchwały w sprawie zmian w regulaminie udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Gnojno.
Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 11 sierpnia 2009 r. od dnia 1 listopada 
2009 r. wysokość zasiłku rodzinnego na dziecko powyżej 5 roku życia do ukończenia 18 
roku życia wynosi 91 zł, w związku z czym zwiększa się również kwota stypendium 
szkolnego, które obecnie wyniesie od 72,80 do 182 zł.
Z uwagi na powyższe - podjęcie uchwały jest w pełni zasadne.
W związku z tym, że radni nie mieli uwag do przedstawionego projektu uchwały, odbyło się 
głosowanie jawne, w wyniku którego:
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- „za” - głosowało 12 radnych,
- „przeciw” – 0,
- „wstrzymało się” – 0.

Uchwała nr XXXVII/173/09 stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 19-go.

                     Sprawę zakupu działki pod oczyszczalnię ścieków w Raczycach zreferował 
Wójt Gminy, pan Zbigniew Janik.
Ponieważ odstąpiono od zakupu działki pod wym. inwestycję od pana Leszka Syguły, ze 
względu na nieuregulowane sprawy spadkowe, oraz w związku z koniecznością przystąpienia 
do opracowania projektu budowy oczyszczalni - zaszła konieczność zakupu innej działki.
Z uwagi na zaistniałą sytuację Wójt Gminy zaproponował kupno działki o pow. około
0,50 ha od pani Haliny Skwark.
Po zakończeniu niezbędnych prac przygotowawczych zostanie sporządzony stosowny projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie.
                     Radny Tomasz Pasternak zwrócił się z pytaniem, jaka będzie cena za 0,50 ha 
gruntu, jeśli Urząd Gminy za działkę o pow. 1,00 ha zamierzał zapłacić 40.000 zł.
Wójt Gminy odpowiedział, iż ostatnie słowo będzie należeć do właściciela działki, a kwota 
ostateczna zostanie ustalona drogą negocjacji.
Rada Gminy pozytywnie zaopiniowała zaproponowane przez Wójta Gminy rozwiązanie.

Do punktu 20-go.

                      Zapytania i wolne wnioski:

- p. Marian Okraj, sołtys wsi Pożogi – Panie Wójcie chciałbym uzyskać informację na temat
  złożonych przez sołtysów wniosków, które dotyczyły zagospodarowania środków,
  przyznanych w ramach funduszu sołeckiego. Czy wnioski zostały zaakceptowane
  w zaproponowanej wersji?

- Wójt Gminy – wnioski zostały uwzględnione w przyszłorocznym budżecie, natomiast
  konkrety, co do wydatkowania środków i terminu realizacji wniosków będą uzgadniane
  z poszczególnymi sołtysami.

- Marian Okraj – w związku ze zbliżającym się okresem zimowym – proszę o dowiezienie
  piasku na drogę. Proszę również, aby mnie o tym fakcie poinformowano; wówczas wskażę
  miejsce składowania.

- Wójt Gminy – jak co roku – piasek zostanie dowieziony tam, gdzie jest to konieczne, ze
  względu na specyfikę ukształtowania terenu.

- p. Mieczysław Szymański – Panie Wójcie proszę o interwencję, ponieważ robotnicy,
  pracujący przy wyrębie lasu, zniszczyli ciężkim sprzętem drogę Gnojno-Kaleby na odcinku
  Kaleby-Poręba i obecnie mieszkańcy tej części wsi mają problem z dojazdem do Gnojna.
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- Wójt Gminy – podjęliśmy odpowiednie kroki w tej sprawie, wysyłając m.inn. pismo
  do Lasów Państwowych o przywrócenie stanu pierwotnego drogi, o której sołtys mówił.

- radny Tomasz Pasternak – oprócz drogi, o której mówił p. Szymański, robotnicy leśni
  garażując u p. Ciby zniszczyli także drogę polną (równoległą do wym. wyżej), która
  w chwili obecnej jest praktycznie nieprzejezdna. Nie wiem u kogo trzeba interweniować,
  ponieważ firma, którą reprezentują robotnicy, jest podwykonawcą.

- Wójt Gminy – nieważne, kto jest podwykonawcą - na temat zniszczonej drogi będziemy
  rozmawiać z Lasami Państwowymi.

- radny Piotr Terlecki – proponuję aby o spotkaniu z przedstawicielami Nadleśnictwa
  zawiadomić radnego Pasternaka.

Reasumując: Komisja Rolnictwa podczas wyjazdowego posiedzenia dokona oględzin 
zniszczonego odcinka drogi.

c.d.  wypowiedzi radnego Terleckiego – chciałbym ponowić swoją prośbę o dostarczenie
1 samochodu kamienia na drogę do Janowic Poduszowskich.

- Wójt Gminy – z uwagi na niesprzyjające warunki atmosferyczne nie dowieziono kamienia 
  w odpowiednim czasie; wkrótce kamień zostanie dowieziony do miejscowości wskazanych
  przez Komisję Rolnictwa.

Do punktu 21-go.

                        W związku z faktem, iż omówiono wszystkie punkty porządku obrad – 
Przewodniczący Rady Gminy, Pani Renata Boksa dokonała zamknięcia XXXVII sesji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.-

Protokolant:                                                                          Przewodnicząca obrad:
B.Czarnecka                                                                               Renata Boksa

13


